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REVISTA PRESEI 

 

 

 Guvernul ocolește Parlamentul/PSD nu mai poate modifica hotărârea de 

prelungire a stării de alertă 

Parlamentul nu mai poate modifica prelungirea stării de alertă. Conducerea 

Birourilor Permanente reunite a luat act miercuri de informarea trimisă de către 

Guvern privind prelungirea stării de alertă pe o perioadă de 30 de zile. Practic, 

Guvernul Orban a informat doar Parlamentul și nu a solicitat prelungirea stări de 

alertă folosindu-se de faptul că în lege nu este prevăzut faptul că Legislativul 

trebuie să aprobe prelungirea stării de alertă. Cu alte cuvinte Parlamentul nu mai 

poate interveni pe hotărârea Guvernului și nu poate aduce modificări. 

Surse parlamentare au declarat pentru HotNews.ro că Birourile permanente reunite 

ale Parlamentului au decis că nu va fi dat, deocamdată, un vot pe hotărârea 

Guvernului cu privire la prelungirea stării de alertă. 

 

Conducerea Parlamentului a hotărât să trimită o scrisoare premierului Ludovic 

Orban în care să îi atragă atenţia că această hotărâre trebuie votată de Parlament, 

iar prelungirea stării de alertă trebuie încuviinţată de parlamentari şi nu doar să fie 

transmisă spre informare. 

Ce conține scrisoarea trimisă de către Parlament Guvernului: 

"Stimate Domnule Prim-Ministru, Având în vedere adresa nr. 5/3207 din 

16.06.2020 prin care ne transmiteți, spre informare, Hotărârea Guvernului nr. 476 / 

16.06.2020 privind prelungirea stării de alertă a teritoriului și măsurilor de îngrijire 

sunt aplicabile în cazul în care se impune prevenirea și combaterea efectelor de 

pandemii de la COVID-19, și în condițiile în care se poate prevedea art. 4, alin. (4) 

din Legea nr. 55/2020 privind unele măsuri pentru prevenirea și combaterea 

efectelor pandemiei din COVID-19, Vă solicită completarea procedurilor de 

aplicare a art. 4 din actul normativ precitat prin transmiterea către Parlament a 

solicitării măsurilor de prelungire a stării de alertă, a bazelor analizate a factorilor 

de risc, a documentului privind art. 3 din Legea nr. 55/2020." 
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Liberalii au invocat în ședință faptul că Guvernul a trimis Parlamentului o 

informare în acest sens și nu o solicitare de aprobare a prelungirii stării de alertă. 

Guvernul se folosește de faptul că legea 55/2020 prevede votul Parlamentului doar 

pentru instituirea stării de alertă, nu și pentru prelungirea acesteia. 

PSD a anunțat că nu este de acord cu varianta Guvernului și că va modifica 

prelungirea stării de alertă în Parlament. Pesediștii doresc ca prelungirea stării de 

alertă să se facă pe 15 zile și nu 30 cum a anuțat Guvernul. 

"Vrem foarte clar stipulat în HG că spitalele se deschid pentru bolile cronice. Am 

văzut bâlbâiala prim-ministrului că medicii sunt de vină că nu au fost trataţi 

bolnavii de boli cronice. (...) Sperăm ca după analiza de risc să avem din nou cu 

domnul Arafat o discuţie şi să începem să înţelegem de ce ţin spitale suport Covid 

fără pacienţi, astfel încât comunităţile în care sunt aceste spitale nu au acces la 

actul medical, trebuie să facă zeci de kilometri până la spitalul reşedinţă de judeţ. 

(...) Vrem un studiu şi să discutăm cu domnul Arafat ce se întâmplă cu teatrele şi 

de ce nu putem lua aceeaşi măsură, n-am deschis locurile de joacă... Adică, nu cred 

că pentru un copil e cineva mai responsabil să respecte nişte reguli decât un 

părinte. De ce nu deschizi locurile de joacă în aer liber? Este într-o discuţie şi 

sperăm cu această ocazie să avem în sfârşit o discuţie cu domnul Arafat în 

Parlament, să putem să nu greşim, să nu cumva să intervenim peste deciziile 

specialiştilor", a declarat Marcel Ciolacu. 

Guvernul a decis marți prelungirea stării de alertă cu încă 30 de zile, începând cu 

17 iunie. Printre măsurile prevăzute în următoarea perioadă se prevede: 

 restaurantele, locurile de joacă și teatrele rămân închise 

 se menține obligativitatea purtării măștilor în spații închise 

 limitarea la 20 de persoane a evenimentelor din spații închise 

 deplasarea persoanelor în grupuri mai mari de 6, dacă nu fac parte din 

aceeași familie rămâne interzisă. 

 se deschid însă bisericile, dar cu respectarea măsurilor de distanțare. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Guvernul a adoptat amânarea plății taxelor până pe 25 octombrie și scutirea 

pentru Horeca. Comunicatul nu spune nimic de taxa pentru "păcănele" 

Ministerul Finanțelor Publice (MFP) a emis un comunicat prin care anunță 

măsurile adoptate de guvern, printre acestea numărându-se amânarea plății taxelor 

până pe 25 octombrie și scutirea pentru Horeca. Totuși, comunicatul MFP nu 

spune nimic despre scutirea de taxă pentru "păcănele". Dacă și astea au fost 

adoptate, vom vedea când va apărea documentul în Monitorul oficial. 

Actul normativ aprobat de executiv prevede, printre altele: 

 prelungirea scutirii de obligația plății impozitului specific pentru anumite 

domenii economice (HORECA) 

 extinderea acordării de bonificații pentru plata impozitului pe profit și a 

impozitului pe veniturile microîntreprinderilor 

 prelungirea suspendării calculului de dobânzi și penalități de întârziere. 

Ce spune comunicatul MFP: 

Prorogarea unor termene 

Conform MFP, reluarea activității de către mediul de afaceri presupune existența 

unor disponibilități bănești și, în condițiile în care mediul economic se relansează 

etapizat, este necesar să fie menținute lichiditățile financiare. 

Guvernul a aprobat propunerile MFP pentru prelungirea aplicării următoarelor 

măsuri fiscale până la data de 25 octombrie 2020, inclusiv: 

 nu se calculează și nu se datorează dobânzi și penalități de întârziere, 

conform Codului de procedură fiscală, pentru obligațiile fiscale care au 

devenit scadente după data de 21 martie 2020; 

 nu se calculează și nu se datorează dobânzi și penalități, conform Codului de 

procedură fiscală, pentru plata cu întârziere a ratelor din graficele de 

eșalonare; 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24075605-sectorul-horeca-putea-scutit-impozitul-specific-pentru-90-zile-proiect-mfp.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24075605-sectorul-horeca-putea-scutit-impozitul-specific-pentru-90-zile-proiect-mfp.htm
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 măsurile referitoare la suspendarea executării silite, reducerea semnificativă 

a perioadei de soluționare a deconturilor cu sume negative de TVA cu 

opțiune de rambursare, suspendarea termenului de prescriere, suspendarea 

condițiilor de menținere a eșalonărilor la plată. 

Măsuri privind impozitul specific (sunt legate de HORECA) 

"Pe perioada stării de urgență, contribuabilii plătitori de impozit specific, 

reglementat de Legea nr.170 /2016, au beneficiat de scutire de la plata impozitului. 

Având în vedere restricțiile legate de desfășurarea activității aplicabile în 

continuare anumitor domenii, s-a impus prelungirea aplicării măsurilor de reducere 

a sarcinii fiscale pentru acest sector de activitate, prin acordarea unei scutiri de 

impozit aferent unei perioade din anul 2020", spune MFP. 

 Întrucât impozitul specific este un impozit anual, iar declararea și plata 

acestuia se efectuează semestrial, în tranșe egale, a fost adoptată scutirea de 

la plata impozitului specific, în anul fiscal 2020, pentru o perioadă de 90 

zile. 

 Concomitent s-a prevăzut și mecanismul de recalculare a impozitului 

specific datorat, în sensul scăderii acestei perioade din totalul de 365 zile ale 

anului fiscal. Această scutire de impozit va fi aplicabilă de către toți 

contribuabilii care se află sub incidența Legii nr.170 /2016 privind impozitul 

specific unor activități, întrucât nu sunt reglementate condiții specifice de 

acordare. 

Impozitul astfel recalculat va fi împărțit în două plăți semestriale egale, prima plată 

urmând a fi efectuată până la 25 iulie 2020. 

Pentru contribuabilii care în anul 2020 aplică prevederile art. IX din Ordonanța de 

urgență a Guvernului nr.48/2020 privind unele măsuri financiar-fiscale, deoarece 

impozitul specific se determină la nivelul unui an calendaristic, mecanismul de 

calcul al acestuia impune cumularea numărului de zile în care nu s-a desfășurat 

activitate în perioada stării de urgență cu cele 90 de zile stabilite în ședința de 

guvern de marți, totalul acestora urmând să se scadă din cele 365 zile ale anului 

fiscal. 
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Măsuri în domeniul TVA 

În prezent, livrările și achizițiile intracomunitare de măști de protecție individuale 

și ventilatoare medicale pentru terapie intensivă, nu beneficiază de scutire de TVA. 

Importurile de astfel de bunuri beneficiază de scutire de TVA până la data de 31 

iulie 2020, doar în măsura în care se încadrează în prevederile Deciziei (UE) 

2020/491 a Comisiei din 3 aprilie 2020 privind scutirea de taxe la import și 

exonerarea de TVA la importuri, acordate pentru mărfurile necesare pentru 

combaterea efectelor epidemiei de COVID-19 în cursul anului 2020. 

Având în vedere participarea României la dezvoltarea unei rezerve Europene de 

capacități medicale, de echipamente medicale de terapie intensivă și de 

echipamente individuale de protecție, destinate combaterii amenințărilor 

transfrontaliere grave pentru sănătate și faptul că taxa pe valoarea adăugată nu 

reprezintă un cost eligibil în cadrul acordului de grant încheiat în acest sens cu 

Comisia Europeană, s-a impus introducerea cu celeritate a unei scutiri temporare 

de TVA pentru livrările, importurile și achizițiile intracomunitare de măști de 

protecție individuale și ventilatoare medicale pentru terapie intensivă, necesare 

pentru constituirea rescEU – rezerva de capacități a Uniunii Europene. 

Măsura este limitată în timp – până la 1 octombrie 2020, respectiv pe durata 

participării României la acest proiect. 

Măsuri privind bonificații la plata impozitului pe profit/impozitului pe 

veniturile microîntreprinderilor 

Prin Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 33/2020, pentru plata impozitului pe 

profit și a impozitului pe veniturile microîntreprinderilor aferent trimestrului I al 

anului 2020, până la data de 25 aprilie 2020, s-a instituit un sistem de bonificații. 

În procesul de dezbatere parlamentară privind legea de aprobare, respectiv Legea 

nr.54/2020, a fost admis un amendament prin care se reglementează ca bonificațiile 

pentru plata impozitului pe profit și a impozitului pe veniturile 

microîntreprinderilor să se acorde și pentru trimestrele II și III, la termenele de 

plată 25 iulie 2020 și 25 octombrie 2020. 
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Deși prevederea adoptată stabilește faptul că atât contribuabilii plătitori de impozit 

pe profit, cât și contribuabilii plătitori de impozit pe veniturile 

microîntreprinderilor beneficiază de bonificatie, pentru calculul acesteia lipșește 

referința la impozitul pe veniturile microîntreprinderilor, creându-se premisele unei 

interpretări în aplicarea bonificației, întrucât aceasta se scade pentru 

microîntreprinderi din impozitul pe veniturile microîntreprinderilor datorat, și nu 

din impozitul pe profit datorat, așa cum este reglementat în prezent. 

De asemenea, pentru contribuabilii plătitori de impozit pe profit care au optat 

pentru anul fiscal modificat sau cei care plătesc concomitent impozit specific și 

impozit pe profit nu sunt reglementări specifice. 

Astfel, actul normativ prevede extinderea regulilor și pentru aceste categorii de 

contribuabili în sensul aplicării bonificațiilor pentru achitarea impozitului pe profit 

datorat/plății anticipate, pentru trimestrele II și III, respectiv pentru perioada 26 

iunie – 25 septembrie inclusiv, și perioada 26 septembrie – 25 decembrie inclusiv, 

din anul 2020, după caz. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Federația Internațională a Jurnaliștilor și Federația Europeană a 

Jurnaliștilor au sesizat la Consiliul Europei abuzurile din Televiziunea 

Română! 

 

Într-o scrisoare transmisă ieri, 15 iunie 2020, Președintelui României,  Klaus 

Werner Iohannis, Premierului României, Ludovic Orban,  Președintelui Senatului, 

Robert Cazanciuc, Președintelui Camerei Deputaților,  Ion-Marcel Ciolacu, 

Președintelui Comisiei pentru cultură și media a Senatului,  Lucian Romașcanu, 

Președintelui Comisiei pentru cultură, arte, mijloace de informare în masă din 

Camera Deputaților,  Gigel Sorinel Ştirbu, cele mai mari organizații ale 

jurnaliștilor din lume, Federația Internațională a Jurnaliștilor-FIJ și Federația 

Europeană a Jurnaliștilor-FEJ s-au arătat îngrijorate de "o serie de nereguli grave 

din cadrul serviciului public de televiziune din România."  
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FIJ și FEJ au făcut referire și la ultimul abuz al administrației conduse de 

președintele-director general, Doina Gradea, care a adoptat o așa-zisă Procedură de 

conduită etică  prin care angajații și colaboratorii Societății Române de Televiziune 

-SRTv pot fi  concediați pentru fapte protejate de Constituția României, Legea 

avertizorului public, dar și de Convențiile OIM și directivele europene din 

domeniul libertății de exprimare. 

 

Observând situația de la televiziunea publică din România, FIJ și FEJ împărtășesc 

îngrijorările membrului afiliat din România  - Federația Cultură și Mass-Media 

FAIR-MediaSind și au  trimis o alertă către Platforma pentru Libertatea Media a 

Consiliului Europei cu privire la acest nou abuz, susținând că  "trebuie oprit orice 

proces de diminuare a drepturilor angajaților și de consolidare a controlului asupra 

TVR. În acest sens, am dori ca autoritățile române, inclusiv Președinția și 

Parlamentul, să facă tot posibilul pentru a rezolva conflictul în curs de desfășurare 

din SRTV într-un mod transparent și inclusiv și pentru a se asigura că drepturile 

lucrătorilor şi cele sindicale nu mai sunt amenințate în România. - se arată în 

scrisoare. 

 

În continuare vă prezentăm scrisoarea FIJ și FEJ transmisă autorităților române de 

Anthony Bellanger, secretar general al FIJ și Ricardo Gutiérrez, secretar general al 

FEJ. 

 
(Sursa: Departament Comunicare Federația Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind) 

 

 

 Camera Deputaţilor şi Senatul se reunesc în plen comun; rectificarea 

bugetară şi impozitarea pensiilor speciale - pe ordinea de zi 

Camera Deputaţilor şi Senatul se reunesc joi, începând cu ora 13,00, în şedinţă 

comună, pentru a dezbate şi vota rectificarea bugetară aprobată de Guvern în luna 

aprilie, în perioada stării de urgenţă, dar şi proiectul de lege privind impozitarea 

pensiilor speciale, potrivit Agerpres. 
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Birourile permanente reunite au decis miercuri ca joi, începând cu ora 10,00, 

Comisiile de buget ale Parlamentului să se reunească pentru a elabora un raport 

privind rectificarea bugetară. Pe ordinea de zi a şedinţei va fi introdus şi proiectul 

de lege privind impozitarea pensiilor speciale, care a fost deja adoptat miercuri de 

Camera Deputaţilor. 

 

Motivul pentru care acest proiect va fi supus votului şi în plenul reunit al 

Parlamentului este acela că el se referă şi la pensiile deputaţilor şi senatorilor. 

 

"Pentru că în această lege (cea privind impozitarea pensiilor speciale - n.r.) se face 

referire inclusiv la categoria parlamentari, pentru a nu exista niciun fel de dubiu de 

neconstituţionalitate, vă propun ca mâine, în plenul reunit, să introducem acest 

proiect la plenul reunit strict pentru articolul care face referire la parlamentari. Aşa 

cum ştiţi, pentru parlamentari e nevoie de un plen comun care să modifice Statutul 

parlamentarilor. Preşedintele Comisiei de statut este aici, mâine dimineaţă va face 

şedinţă, iar pentru acest articol plenul reunit să dea din nou un vot. În acest fel 

avem o lege constituţională prin care eliminăm toate pensiile speciale din 

România", a spus miercuri liderul deputaţilor PSD, Alfred Simonis, în plenul 

Camerei Deputaţilor. 

 

Preşedintele Camerei Deputaţilor, Marcel Ciolacu, a menţionat că joi dimineaţă se 

vor reuni Birourile permanente ale Parlamentului pentru a introduce pe ordinea de 

zi acest proiect. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Instanţa supremă stabileşte dacă sesizează CCR în legătură cu legea privind 

impozitarea pensiilor 

Secţiile Unite al Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie se reunesc, joi, pentru a stabili 

dacă este oportună sesizarea Curţii Constituţionale a României cu privire la legea 

prin care vor fi impozitate pensiile, au precizat, miercuri, pentru Agerpres, surse 

judiciare. 
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Potrivit surselor citate, şedinţa urmează să înceapă la ora 15,00. Plenul Camerei 

Deputaţilor a dat, miercuri, vot favorabil proiectului de lege pentru modificarea şi 

completarea Legii 227/2015 privind Codul fiscal, care are ca obiect de 

reglementare instituirea unei taxe pe veniturile şi indemnizaţiile pentru limită de 

vârstă. 

 

Au fost înregistrate 307 de voturi "pentru" şi unul 'împotrivă'. 

 

Conform unui amendament de la PSD, PNL şi USR, "pensiile cu valoare de până 

la 2.000 de lei inclusiv nu se impozitează, cele cuprinse între 2.000 şi 7.000 se 

impozitează cu 10%, iar pensiile cu o valoare de peste 7.001 lei se impozitează cu 

85% pentru ceea ce depăşeşte suma de 7.001 lei". 

 

Proiectul, adoptat de Senat în 2019, a fost susţinut în plen de toate grupurile 

parlamentare şi introduce noţiunea de "taxă pe veniturile din pensii şi indemnizaţii 

pentru limită de vârstă". 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Apărării, Nicolae Ciucă: „Pensiile militarilor nu sunt pensii 

speciale!” 

"De la Alexandru Ioan Cuza până în prezent militarii au beneficiat de pensii de 

serviciu", scrie Ministrul Apărării Nicolae Ciucă, într-o postare care apără pensiile 

militare în contextul în care Parlamentul a votat impozitarea cu 85% a diferenței 

între pensia primită și cea realizată pe baza contributivității. "Pe timpul activității, 

militarii au aproape cea mai mică grilă de salarizare dintre bugetari", spune 

ministrul, amintind și că militarii nu au voie să aibă încă un serviciu sau propria 

afacere. 

 

„Îndatoririle legale ale militarilor față de țară continuă și după ce trec în rezervă, 

spre deosebire de orice alte categorii de salariați”, susține Ciucă. 

 

 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 17 iunie 2020 10 

 

„Pe timpul activității, militarii au aproape cea mai mică grilă de salarizare dintre 

bugetari, cu toate că sunt permanent la ordin, stau aproape toată viața departe de 

familie, participă la misiuni de război sau sunt prin poligoane și, foarte important, 

au restrânse mai multe drepturi constituționale. 

 

Militarii nu au voie să aibă încă un serviciu sau propria afacere, nu au dreptul să se 

asocieze în sindicate, nu pot face grevă, iar libertatea lor de circulație este restrânsă 

pentru că au nevoie de aprobări când părăsesc garnizoana sau țara”, notează 

ministrul Apărării. 

 

Ciucă, militar care a luptat în teatre de operații, spune că spre deosebire de celelalte 

categorii de bugetari, militarii nu beneficiază de libertatea întrunirilor, libertatea de 

exprimare și dreptul de a fi ales. 

 

„Militarii sunt pregătiți să intervină în orice oră din zi sau din noapte în sprijinul 

populației la pace, pe timp de război sau în situații speciale și, dau aici un singur 

exemplu, situația pe care o trăim în prezent, generată de pandemia Covid-19”, 

spune Ciucă. 

 

„Cred că este foarte important să înțelegem că nu putem schimba regulile fără să 

analizăm nici sistemul în sine, nici implicațiile, și nu mă refer aici doar la cele 

financiare, ci la întreaga funcționalitate și particularitate a sistemului, la resursa 

umană - pentru că specialiștii se formează în timp, cu efort și costuri – și, peste 

toate, impactul bugetar al acestei modificări nu este relevant în tot ansamblul 

financiar. 

 

Fiecare militar este conștient că, atunci când depune jurământul, își asumă 

riscurile, își asumă responsabilitatea a ceea ce înseamnă apărarea ţării chiar cu 

preţul vieţii, ştie care sunt limitările, constrângerile şi, din nou, drepturile restrânse, 

că va avea o viață plină de privațiuni, pentru că asta este viaţa de militar. Militarii 

înțeleg situația dificilă generată de actuala pandemie, dar au încredere că țara îi 

respectă pentru sacrificiul lor. 
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După ce am prezentat aceste informații, conchid cu o întrebare: dacă trebuie să fim 

egali la pensionare nu ar fi corect să fim egali și pe timpul vieții active?”, mai 

notează ministrul Apărării. 

Deputații au adoptat miercuri impozitarea pensiilor speciale, mai exact impozitarea 

cu 85% a diferenței între pensia specială și cea realizată pe baza contributivității. 

Proiectul a fost votat de toate partidele politice. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Marcel Ciolacu anunță că PSD va depune moțiune de cenzură împotriva 

Guvernului Orban imediat după încetarea stării de alertă. 

Președintele interimar al PSD, Marcel Ciolacu, a anunțat că partidul pe care îl 

conduce va depune o moțiune de cenzură împotriva Guvernului Orban, a doua zi 

după ce starea de alertă încetează. Ciolacu a anunțat că parlamentarii PSD vor 

începe să lucreze la textul moțiunii chiar de azi. 

Liderul PSD s-a arătat nemulțumit de faptul că Guvernul a ocolit Parlamentul în 

procedura de prelungire a stării de alertă și consideră că acest lucru este un abuz 

din partea Executivului. 

„Aseară, la ora 21:30, când am primit documentele am constatat cel mai mare abuz 

de putere care a avut loc în România, respectiv ocolirea Parlamentului în ceea ce 

privește restrângerea de drepturi și libertăți ale românilor, lucru stipulat în 

Constituție că nu se poate face fără lege în Parlament. Vom face o trimitere la 

CCR, respectiv o sesizare. Vă anunț că de azi parlamentarii PSD încep să lucreze 

la textul moțiunii de cenzură și la strângerea de semnături, pe care o vom depune a 

doua zi după ce starea de alertă va înceta”, a declarat Marcel Ciolacu. 

Și liderul Pro România, Victor Ponta, s-a arătat nemulțumit de modul în care a 

gestionat Guvernul situația prelungirii stării de alertă. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24096723-tema-pensiilor-speciale-folosita-din-nou-electoral-psd-cerut-plenul-camerei-deputatilor-dezbaterea-regim-urgenta-unui-proiect-lege-care-propune-impozitarea-pensiilor-speciale.htm
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 Condamnaţii pentru omor, viol, tâlhărie, corupere sexuală de minori nu 

beneficiază de eliberare condiţionată - a decis Parlamentul 

Plenul Camerei Deputaţilor a adoptat, miercuri, în unanimitate, un proiect de lege 

care prevede că nu beneficiază de liberare condiţionată condamnaţii care execută 

pedepse pentru omor, viol, corupere sexuală a minorilor, tâlhărie calificată sau 

exploatarea cerşetoriei. 

„Nu beneficiază de liberare condiţionată condamnatul aflat în executarea unei 

pedepse pentru săvârşirea uneia sau mai multe dintre faptele prevăzute la art.188, 

189, 214 - 216, 218 - 221, 234 sau 236”, se arată în proiectul care modifică Codul 

penal, potrivit Agerpres. 

Aceste articole se referă la omor, omor calificat, viol, coruperea sexuală a 

minorilor, tâlhăria calificată, tâlhăria sau pirateria urmată de moartea victimei, 

folosirea serviciilor unei persoane exploatate, exploatarea cerşetoriei. 

 

Proiectul mai spune că liberarea condiţionată în cazul detenţiei pe viaţă poate fi 

dispusă dacă cel condamnat a executat efectiv 25 de ani de închisoare. În cazul 

celor care se află în închisoare, se dispune liberarea condiţionată dacă cel 

condamnat a executat cel puţin trei pătrimi din durata pedepsei, în cazul închisorii 

care nu depăşeşte 10 ani, sau cel puţin patru cincimi din durata pedepsei, în cazul 

închisorii mai mari de 10 ani. 

 

„În cazul condamnatului care a împlinit vârsta de 65 de ani, se poate dispune 

liberarea condiţionată, după executarea efectivă a două treimi din durata pedepsei, 

în cazul închisorii ce nu depăşeşte 10 ani, sau a cel puţin trei pătrimi din durata 

pedepsei, în cazul închisorii mai mari de 10 ani, dacă sunt îndeplinite condiţiile 

prevăzute în alin.(1) lit.b)”, mai spune proiectul de lege. 

Proiectul a fost adoptat tacit de Senat, iar Camera Deputaţilor este for decizional în 

acest caz. 
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Adoptarea acestui proiect de lege de către Parlament vine în contextul cazului 

șocant din Hunedoara, unde o fată de 17 ani a fost incendiată de un bărbat cu cinci 

crime la activ, condamnat pe viață. 

 

Cum s-a ajuns la eliberarea lui condiționată? Judecătorul Cristi Danileț a explicat 

pentru HotNews.ro că nu există criterii clare și că decizia eliberării condiționate a 

unui deținut este lăsată la aprecierea subiectivă a magistraților, astfel că este 

necesară modificarea Codului de procedură penală. „Eliberarea condiționată 

trebuie să devină o excepție și atunci practica judecătorilor ar trebui să se schimbe, 

pentru că nu pot fi admise eliberări condiționate pe bandă rulantă”, a declarat 

Danileț. 

Care este în prezent procedura de eliberare condiționată 

În prezent, un deținut, indiferent de infracțiunile pentru care a fost condamnat, 

poate fi eliberat condiționat după ce execută o fracție din pedeapsă, respectiv două 

treimi. În legislația din România nu există nicio interdicție pentru eliberarea 

condiționată a unor condamnați aflați pentru a doua, a treia sau a cincea oară într-o 

astfel de situație, așa cum este cazul lui Ion Turnagiu, care a săvârșit cinci crime și 

care i-a dat foc unei tinere, după ce a fost eliberat condiționat. 

Teoretic, un criminal eliberat condiționat și care se întoarce în penitenciar după ce 

a săvârșit o nouă crimă poate fi pus din nou pus în discuția comisiei de eliberare 

din penitenciar. Comisia este alcătuită din comandantul penitenciarului, ofițerul de 

probațiune, medic, psiholog, și apreciază dacă acesta poate fi eliberat sau nu. 

Propunerea comisiei din penitenciar este trimisă către judecătorie. Crimele, de 

exemplu, sunt de competența Tribunalului, dar, potrivit Codului de procedură 

penală, aceste propuneri de eliberare condiționată ajung mai întâi la judecătorie, 

indiferent despre ce infracțiune este vorba. 

Judecătorul Cristi Danileț spune că, de regulă, aceste propuneri sunt judecate de 

către cei mai tineri dintre judecători. Decizia Judecătoriei poate fi contestată la 

Tribunal - de către deținut, dacă nu a fost eliberat condiționat sau de către Parchet, 

dacă deținutul a fost pus în libertate. 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24067079-cum-ajuns-eliberarea-criminalului-serie-care-incendiat-fata-17-ani-judecator-este-impotenta-institutionala-decis-cedo-intr-caz-similar-din-italia.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24067079-cum-ajuns-eliberarea-criminalului-serie-care-incendiat-fata-17-ani-judecator-este-impotenta-institutionala-decis-cedo-intr-caz-similar-din-italia.htm
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Când se decide definitiv eliberarea condiționată a unui deținut trebuie avute în 

vedere două criterii: executarea unei fracții din pedeapsă, respectiv două treimi, și 

conduita deținutului în penitenciar, respectiv dacă acesta a dat dovadă de bună 

purtare. Aceasta înseamnă să nu fi avut sancțiuni disciplinare, să fi avut 

recompense, să fi muncit în penitenciar. 

În plus, legea recursului compensatoriu aplicată pentru perioada 2012-2019 

prevede o reducere de pedeapsă pentru condiții improprii de detenție, astfel că 

automat se poate scădea mai mult din pedeapsă. De asemenea, dacă a muncit în 

penitenciar se aplică o altă reducere din pedeapsă, astfel încât uneori în mod formal 

judecătorii constată îndeplinite condițiile și le dau drumul deținuților, a explicat 

pentru HotNews.ro judecătorul Cristi Danileț. 

O tânără de 17 ani din localitatea Dârvari, județul Mehedinți, a fost incendiată și 

este în stare critică, având arsuri pe 80-90% din suprafața corpului. Cel care i-a dat 

foc fetei, pe care a stropit-o cu benzină, este un bărbat cu cinci crime la activ, 

eliberat condiționat. Victima depusese plângere chiar săptămâna trecută împotriva 

bărbatului, pentru viol și agresiune. 

Ion Turnagiu (46 de ani) a fost eliberat condiţionat din închisoare în mai anul 

trecut, după ce Tribunalul Mehedinţi a considerat că acesta îndeplineşte condiţiile 

de liberare, chiar dacă fusese condamnat la închisoare pe viaţă pentru cinci crime, 

pe care le-a săvârşit în 1993, la vârsta de 18 ani. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Mediul academic și studenții critică decizia Parlamentului de a interzice, în 

instituțiile de învățământ, orice informație referitoare la identitatea de gen. 

Universitatea din București, Universitatea Babeș-Bolyai din Cluj-Napoca și 

Alianța Organizațiilor Studențești (ANOSR) reacționează la proiectul de lege 

adoptat de Parlament, prin care Legea Educației Naționale a fost modificată astfel 

încăt să fie interzisă orice activitate „în vederea răspândirii teoriei sau opiniei 

identității de gen” în școli și universități, în sensul că genul este diferit de sexul 

biologic și că cele două nu sunt aceleași întotdeauna. 

https://www.hotnews.ro/stiri-ultima_ora-24061371-tanara-incendiata-recidivist-eliberat-conditionat-drobeta-turnu-severin.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-ultima_ora-24061371-tanara-incendiata-recidivist-eliberat-conditionat-drobeta-turnu-severin.htm
https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-subiectele_zilei-24063857-cum-motivat-instanta-eliberarea-conditionata-barbatului-condamnat-viata-pentru-cinci-crime-care-vineri-incendiat-fata-17-ani-format-atitudine-corecta-fata-valorile-sociale.htm
https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-subiectele_zilei-24063857-cum-motivat-instanta-eliberarea-conditionata-barbatului-condamnat-viata-pentru-cinci-crime-care-vineri-incendiat-fata-17-ani-format-atitudine-corecta-fata-valorile-sociale.htm
https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-subiectele_zilei-24063857-cum-motivat-instanta-eliberarea-conditionata-barbatului-condamnat-viata-pentru-cinci-crime-care-vineri-incendiat-fata-17-ani-format-atitudine-corecta-fata-valorile-sociale.htm
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Cele trei entități condamnă adoptarea proiectului, despre care spun că încalcă 

autonomia universitară și este disciminator. Dacă UBB reclamă faptul că proiectul 

este un act de intruziune politică asupra științei și arată că o teorie academică nu 

poate fi interzisă prin lege, ci se testează în mediul științific, reprezentanții 

ANOSR cer președintelui să respingă proiectul de lege, deoarece „contravine 

principiilor constituționale ale nediscriminării”. 

Universitatea din București subliniază și ea autonomia universitară și cere 

factorilor de decizie să respecte acest drept „câștigat acum mai bine de 30 de ani”. 

UB invocă faptul că amendamentul adoptat ieri de Parlament încalcă 

drepturile din Constituție și din convențiile la care România ia parte, cum ar fi 

libertatea de gândire și de conștiință, libertatea opiniilor și autonomia universitară. 

Universitatea Babeș-Bolyai (UBB) se declară stupefiată de decizie.  Ne 

pronunțăm împotriva oricărui tip de intruziune politică sau ideologică asupra 

științei/mediului academic. Dincolo de varietatea opțiunilor ideologice, din punctul 

nostru de vedere problema majoră în acest caz este că, prin formulările vagi ale 

legii, pe lângă punerea sub semnul întrebării a unor 

programe/cursuri/cercetări/specializări universitare deja existente, o teorie 

academică poate deveni interzisă prin lege  Dar o teorie academică se testează 

academic și supraviețuiește sau dispare în urma acestor teste derulate în condiții 

etice, nu altfel ” arată UBB, prin intermediul unui comunicat de presă. 

ANOSR îi solicită președintelui Klaus Iohannis să respingă proiectul de lege, 

deoarece „contravine principiilor constituționale ale nediscriminării 

(…). Instituțiile europene au solicitat în repetate rânduri instituțiilor centrale ale 

României asumarea unor politici ferme în vederea combaterii discriminării de orice 

fel, discriminarea în baza identității de gen fiind un domeniu acoperit de aceste 

convenții și tratate. (…) 

În lipsa unei dezbateri la care să participe și societatea civilă, fără consultarea 

directă a reprezentanților elevilor și studenților, beneficiari direcți ai acestui proces 

instructiv-educativ, apreciem această măsură ca fiind nejustificată. Acest 

amendament instigă la violență asupra anumitor categorii de elevi și studenți, 

negându-le dreptul constituțional la învățătură.”  
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Comunicatul integral emis de Universitatea din București 

Comunicatul integral emis de Universitatea Babeș-Bolyai din Cluj-Napoca 

Comunicatul integral emis de Alianța Națională a Organizațiilor Studențeși din 

România (ANOSR) 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Motiunea simpla pe Sanatate - dezbatuta marti la Camera Deputatilor. 

Deputatii PSD cer demisia lui Nelu Tataru 

Motiunea simpla impotriva ministrului Sanatatii, Nelu Tataru, intitulata ''Sanatatea 

romanilor nu este firma de pompe funebre'', va fi dezbatuta marti in plenul Camerei 

Deputatilor, incepand cu ora 16,00, si votata miercuri, a decis Biroul permanent al 

Camerei Deputatilor. 

 

Deputatii PSD, semnatarii motiunii simple, solicita demisia ministrului Sanatatii, 

Nelu Tataru, pentru ca "se ocupa de tunuri, vanzari de masca fara bon, numiri 

controversate in Consiliile de Administratie de la Unifarm sau Antibiotice Iasi". 

 

"Sanatatea romanilor este sau ar trebuie sa fie pe primul loc in lista de prioritati a 

oricarui Guvern, al oricarui administrator pus sa gestioneze un sistem de care 

depinde viata si bunastarea noastra, a tuturor. Din pacate, actualul Guvern a 

insemnat o lista interminabila de esecuri, minciuni si inactivitate in domenii cheie. 

'Sanatatea nu este prioritate', ne spune ministrul PNL de la Finante. Tot din pacate, 

desi nu ne asteptam sa fie altfel, s-a confirmat ca un domeniu atat de tehnic precum 

sanatatea si atat de important reprezinta unul din marile esecuri ale Guvernului 

PNL cu costuri grave si de neimaginat, cu repercusiuni asupra tuturor cetatenilor 

Romaniei. Dupa ce fostul ministru al Sanatatii a vrut sa 'privatizeze' sanatatea, 

actualul ministru PNL al Sanatatii se ocupa de 'tunuri', 'vanzari de masca fara bon', 

numiri controversate ale unor oameni in Consiliile de Administratie de la Unifarm 

sau Antibiotice Iasi, care sa se ocupe doar de alte 'tunuri', gen livrarea de etichete 

pentru medicamente sau masti la suprapret", se arata in textul motiunii simple. 

 

 

https://unibuc.ro/punct-de-vedere-al-universitatii-din-bucuresti-cu-privire-la-respectarea-autonomiei-universitare-si-a-libertatilor-individuale-fundamentale/?fbclid=IwAR1opi04YzI6ZaW9DqX-Ohhs9_C1C1aqX8xd8Idc-U8RrXMbVsvspszawPg
https://news.ubbcluj.ro/ubb-pentru-apa%cc%86rarea-liberta%cc%86t%cc%a6ii-s%cc%a6i-autonomiei-academice/?fbclid=IwAR2_kllTDeQZ4lhQB0B6_paoM9fnKBZ4_k1RewpRbwgyBuGYDFP-tqpAqjc
https://www.anosr.ro/educatia-nu-tine-cont-de-ideologie-elevii-si-studentii-solicita-respingerea-proiectului-care-elimina-identitatea-de-gen-din-scoli-si-facultati/
https://www.anosr.ro/educatia-nu-tine-cont-de-ideologie-elevii-si-studentii-solicita-respingerea-proiectului-care-elimina-identitatea-de-gen-din-scoli-si-facultati/
https://ziare.com/nelu-tataru/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/pnl/
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Semnatarii documentului adauga ca "Guvernul LuCoVid" si Ministerul Sanatatii 

blocheaza testarea prin sondaj demarata de primarul general al Capitalei, "care ar fi 

aratat care este realitatea despre pandemie" si "nu ar mai fi permis Guvernului sa 

masluiasca raportarile oficiale despre evolutia pandemiei". 

 

"Guvernul liberal are nevoie sa intretina frica si sa prelungeasca starea de alerta 

pentru a dispune discretionar de banii publici si pentru a-si deservi clientela 

cu contracte atribuite direct si cu numiri in functii publice banoase. PSD sustine 

total initiativa primarului general Gabriela Firea si cere imperativ guvernului 

Orban sa permita testarea de anticorpi - componenta esentiala a studiului stiintific 

realizat de Institutul 'Matei Bals', in colaborare cu PMB, ASSMB si cele sase 

primarii de sector. Este un proiect preluat din practica tarilor civilizate si care au 

luptat real cu noul virus, care va continua. Bucurestenii vor fi anuntati unde vor 

avea loc in continuare testarile", se arata in motiune. 

 

Social-democratii acuza Guvernul PNL si pe ministrul Sanatatii ca "mint ca 

pacientii cu afectiuni cronice au acces la servicii medicale" si ca pacientii au acces 

la medicamentele necesare. 

 

"Guvernul PNL si Ministerul Sanatatii mint ca investitiile in sanatate au loc si se 

desfasoara. Mint cand spun ca sunt preocupati doar de lupta impotriva infectiei cu 

COVID-l9. In plina pandemie, preocuparea Ministerului Sanatatii si Casei de 

Asigurari de Sanatate a fost sa modifice statutul CNAS pentru a schimba oameni. 

Nu oamenii PSD. Ati schimbat intr-o noapte 90% din presedintii caselor judetene 

de asigurari de sanatate. In plina pandemie, cei mai buni manageri de spitale numiti 

de PNL sunt administratori de firme de pompe funebre, chelneri care au 'scoala 

vietii', numai buni de a asigura 'tunurile' PNL. (...) Ati vorbit de investitii in 

sanatate, dar, de cand sunteti ministru, toate investitiile in modernizare si 

reabilitare, in noi tehnologii medicale, sunt blocate. Tot blocat este si programul de 

dotare cu echipamente de radioterapie in sistemul public pentru pacientii cu cancer. 

Sapte buncare sunt finalizate de spitalele autoritatilor locale si asteapta 

echipamentele de la Ministerul Sanatatii care nu mai vin. Oare este si asta o forma 

de 'privatizare' a sanatatii romanilor?", mai scrie in motiunea simpla. 

 

 

https://ziare.com/stiri/contracte/
https://ziare.com/gabriela-firea/
https://ziare.com/nelu-tataru/ministrul-sanatatii-stiri/
https://ziare.com/stiri/spitale/
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Semnatarii motiunii mai spun ca ministrul Sanatatii a oferit "doar vorbe, nu si 

fapte" si ca este timpul sa puna punct acestei situatii. 

 

"Va rog, domnule ministru, sa raspundeti Parlamentului si romanilor, cand va dati 

demisia de onoare? Este timpul sa lasati sistemul sanitar pe mainile unor 

profesionisti, nu ne putem juca cu viata romanilor, iar responsabilitatea noastra, a 

tuturor, stimati colegi, este aceea de a lua atitudine, indiferent de culoarea politica 

si simpatii, pentru ca situatia in sanatate a ajuns una disperata! Solutii! Acesta este 

cuvantul. Le putem gasi impreuna, toate partidele, dar ajunge cu experimentele pe 

spinarea romanilor! E timpul sa plecati, domnule ministru! Sa va asumati esecul 

major al dumneavoastra, pana nu e prea tarziu", se mai arata in motiune. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Premierul vizitează Unităţile Mobile ATI, ora 14,00 

Premierul Ludovic Orban vizitează joi, la ora 14,00, Unităţile Mobile ATI de la 

Romexpo (Pavilion B1), informează Biroul de presă al Guvernului. AGERPRES 

(Sursa: Agerpres) 

Consiliul General al Capitalei dezbate contractarea unui credit de 100 de 

milioane de lei. Suspendarea taxei pentru terase, pe ordinea de zi 

Consilierii municipali se vor intruni in sedinta joi, de la ora 18,00, pe ordinea de zi 

figurand 62 de proiecte de hotarare, printre care: decontarea testarii a 3.000 de 

farmacisti, reprezentanti media si angajati din domeniul alimentatiei publice, 

contractarea unei finantari rambursabile interne in valoare de pana la 100.000.000 

lei si aprobarea indicatorilor tehnico-economici faza DALI in vederea obtinerii 

autorizatiei de securitate la incendiu pentru sase spitale. 

 

Consilierii generali vor dezbate urmatoarele proiecte: 

 

* Un numar de 3.000 de angajati ai farmaciilor, ai firmelor de curierat, din 

domeniul alimentatiei publice si reprezentanti mass-media ar urma sa beneficieze 

de un sprijin financiar in valoare de 200 lei in vederea testarii PCR. Proiectul 

https://ziare.com/stiri/interne/
https://ziare.com/stiri/securitate/
https://ziare.com/stiri/incendiu/
https://ziare.com/stiri/spitale/
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"Testam pentru a salva economia si locurile de munca" se adreseaza celor care vor 

solicita participarea, in mod voluntar, la efectuarea testarii PCR, in vederea 

depistarii infectarii cu virusul SARS-CoV-2. Bugetul total al proiectului este de 

633.000 lei, din care 600.000 de lei reprezinta sprijinul financiar acordat, 30.000 de 

lei - realizarea unei aplicatii online de inscriere in cadrul proiectului si 3.000 de lei 

- hosting aplicatie online. 

 

* Contractarea si/sau garantarea unei finantari rambursabile interne in valoare 

totala de pana la 100.000.000 lei cu o perioada de maturitate de pana la 15 ani. 

Conform proiectului, contractarea finantarii se face in vederea urmatoarelor 

investitii: achizitia a 100 de troleibuze cu autonomie si 130 de autobuze hibrid 

(50.000.000 lei) si penetratie Splaiul Independentei - Ciurel - Autostrada 

Bucuresti-Pitesti; largire Soseaua Fabrica de Glucoza intre Calea Floreasca si 

soseaua Petricani; pasaj Doamna Ghica (50.000.000 lei, cheltuieli totale estimate 

din finantarea rambursabila). 

 

* Taxa pentru utilizarea locurilor publice cu unitati de alimentatie publica si terase 

de vara situate pe domeniul public administrat de autoritatile din subordinea 

municipalitatii ar urma sa fie suspendata pana la data de 31 decembrie. Taxa are in 

prezent valori cuprinse intre 1,06 - 0,48 lei/metru patrat/zi, in functie de zona. 

Totodata, un alt proiect de pe ordinea de zi vizeaza scutirea de la plata taxei 

respective pe durata starii de urgenta. Pentru a beneficia de aceasta prevedere, 

utilizatorii au obligatia ca pana la data de 15 septembrie inclusiv sa depuna la 

autoritatile din subordinea CGMB care administreaza domeniul public o cerere de 

acordare a scutirii, insotita de o declaratie pe proprie raspundere impreuna cu 

documente justificative. 

 

* Hotararea in baza careia terenul pe care se afla Depoul Victoria (circa 34.700 

mp) urma sa intre in patrimoniul Societatii de Transport Bucuresti, iar tramvaiele 

mutate la Depoul Titan (HCGMB 420/2019) ar putea fi revocata, conform unui 

proiect de pe ordinea de zi. Decizia vine ca urmare a faptului ca pe 17 februarie 

2020, a fost inregistrata la Primaria Municipiului Bucuresti o adresa a Institutiei 

Prefectului Municipiului Bucuresti prin care se comunica faptul ca prefectul 

Capitalei a formulat cerere de chemare in judecata a CGMB in vederea anularii 

Hotararii nr. 420/2019. 
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* Transmiterea din administrarea AFI catre ARCUB a spatiului cu alta destinatie 

decat aceea de locuinta situat in bulevardul Decebal, nr. 11, bloc S14, parter (...) 

pentru derularea proiectului educational si cultural "Muzeul Copiilor". Este vizata 

realizarea de spatii expozitionale, ateliere, laboratoare, spatii de experiment. 

 

* Transmiterea din administrarea Administratiei Strazilor si a Administratiei 

Fondului Imobiliar in cea a Directiei Generale de Asistenta Sociala a Municipiului 

Bucuresti (DGASMB) a doua spatii pentru proiecte sociale: bulevardul Regina 

Elisabeta nr. 75, parter si subsol - pentru Centrul municipal de donatii si voluntariat 

(la nivelul caruia sa fie implementat proiectul social 'Bebe de Bucuresti') si Calea 

Plevnei nr. 98, bl. 10C pentru servicii sociale destinate categoriilor defavorizate. 

 

* Proiectul pilot "Digitalizarea Spitalului Clinic Colentina" si elaborarea studiului 

de fezabilitate privind proiectul "Digitalizarea spitalelor aflate in administrarea 

Administratiei Spitalelor si Serviciilor Medicale Bucuresti". Obiectivul proiectului 

de digitalizare il reprezinta imbunatatirea calitatii serviciilor medicale din cadrul 

spitalelor prin automatizarea/eficientizarea fluxurilor medicale, siguranta datelor 

pacientilor, telemedicina/asistenta medicala la distanta/second opinion si 

interconectare. 

 

* Aprobarea indicatorilor tehnico-economici faza DALI (documentatie de avizare a 

lucrarilor de interventie) in vederea obtinerii autorizatiei de securitate la incendiu 

pentru sase spitale aflate in subordinea Administratiei Spitalelor si Serviciilor 

Medicale Bucuresti (ASSMB), valoarea investitiilor depasind 66 de milioane de lei 

cu TVA. Este vorba despre: Spitalul Clinic "Prof. Dr. Theodor Burghele", Spitalul 

Clinic de Nefrologie "Dr. Carol Davila", Spitalul Clinic Filantropia, Spitalul de 

Boli Cronice "Sfantul Luca", Spitalul Clinic "Nicolae Malaxa" si Spitalul Clinic 

"Sfanta Maria". 

 

* Program de microcipare si sterilizare a maximum 5.000 de caini si 5.000 de 

pisici fara pedigree, cu detinator, aflati in proprietatea persoanelor fizice cu 

domiciliul sau resedinta in Bucuresti. Prin program se subventioneaza 

microciparea, identificarea, inregistrarea si sterilizarea unui numar de maximum 

trei animale de companie (caini si/sau pisici) pentru fiecare detinator. 

https://ziare.com/stiri/interventie/
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* Titlul de cetatean de onoare al Capitalei va fi conferit conf. dr. Simin Aysel 

Florescu (director medical la Spitalul Clinic Boli Infectioase si Tropicale 'dr. 

Victor Babes'), dr. Emilian Ioan Imbri (manager al Spitalului 'dr. Victor Babes'), 

dr. Sorin Petrea (director medical la Institutul National de Boli Infectioase 'Matei 

Bals'), precum si activistului Ionut Ursu. 

 

* Se declara zona cuprinsa intre Splaiul Independentei si Bulevardul Libertatii - 

"Promenada cu Fantani" ca zona de odihna, recreere, precum si pentru organizarea 

de evenimente. Potrivit proiectului, sunt admise numai functiuni specifice si 

conexe specifice loisirului sau destinate utilizarii publice: mobilier urban, 

amenajari pentru promenada, recreere si odihna, precum si pentru organizare 

ocazionala de constructii detasabile temporare pentru alimentatie publica si terase 

de vara, expozitii si activitati culturale. 

 

* Pe ordinea zi figureaza de asemenea aprobarea Planului Urbanistic Zonal 

Coordonator Sector 5 si a Planului urbanistic Zonal al Spitalului Metropolitan cu 

functiuni complementare, Centru de excelenta, campus universitar. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ludovic Orban anunta modificarea legii de functionare a Curtii 

Constitutionale dupa alegeri 

Premierul Ludovic Orban anunta ca dupa alegeri se vor opera modificari in ceea ce 

priveste functionarea Curtii Constitutionale, el acuzand ca au "existat multe decizii 

in ultima vreme care au creat impresia despre Curtea Constitutionala ca este o 

filiala a PSD" si precizand ca acest fapt este de neacceptat. 

 

"Dupa alegeri vom pregati o propunere de modificare. Este clar ca trebuie 

schimbate, din pacate sunt necesare schimbari ale prevederilor de la nivel 

constitutional si vom pregati o modificare, astfel incat sa punem Curtea 

Constitutionala in cadrul constitutional si sa determinam un comportament corect 

al Curtii Constitutionale, pentru ca, din pacate, au existat multe decizii in ultima  

https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/psd/
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vreme care au creat impresia despre  Curtea Constitutionala ca este o filiala a PSD, 

or lucrul acesta nu poate fi acceptat", a declarat premierul Ludovic Orban, 

miercuri, intr-o emisiune la Realitatea Plus. 

Orban a facut referire, in aceeasi emisiune, si la propunerea conform careia Niculae 

Badalau ar urma sa conduca Curtea de Conturi. 

 

"PSD va fi judecat si pentru oamenii pe care ii propulseaza in functii publice", a 

afirmat liderul PNL, in acest context."In mod normal, orice partid intreg la mine ar 

avea interesul sa promoveze oameni de calitate", a mai spus Ludovic Orban. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Klaus Iohannis a discutat cu presedintele Consiliului European despre 

Cadrul Financiar Multianual 2021-2027 si planul de redresare economica 

propus de Comisia Europeana 

Presedintele Klaus Iohannis a discutat cu presedintele Consiliului European, 

Charles Michel, despre Cadrul Financiar Multianual 2021-2027 si planul de 

redresare economica propus de Comisia Europeana. "Presedintele Klaus Iohannis a 

insistat ca alocarile pentru Romania sa fie cat mai consistente atat pentru politica 

de coeziune, cat si pentru agricultura, mai ales in actualul context economic dificil, 

aceste politici fiind absolut necesare pentru stimularea investitiilor pe termen 

lung", a transmis Administratia Prezidentiala. 

 

Potrivit Administratiei Prezidentiale, presedintele Klaus Iohannis a avut, miercuri, 

o convorbire telefonica cu presedintele Consiliului European, Charles Michel, in 

vederea pregatirii reuniunii Consiliului European care va avea loc vineri, 19 iunie, 

in format de videoconferinta. "Discutia a vizat Cadrul Financiar Multianual 2021-

2027 revizuit si Planul de redresare economica, propuse recent de catre Comisia 

Europeana. Presedintele Klaus Iohannis a prezentat obiectivele principale ale 

Romaniei in procesul de negociere privind pachetul de propuneri al Comisiei 

Europene si a subliniat ca aceste propuneri reprezinta o baza buna de negociere, in 

vederea asigurarii resurselor pentru acoperirea nevoilor financiare substantiale din 

perioada post-criza COVID-19", arata sursa citata. 

 

https://ziare.com/niculae-badalau/
https://ziare.com/niculae-badalau/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/klaus-johannis/
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Totodata, seful statului a evidentiat necesitatea de a ajunge cat mai curand posibil 

la un acord final privind viitorul buget multianual al Uniunii pentru perioada 2021-

2027. Acest buget ar trebui sa fie substantial, echilibrat si capabil sa raspunda 

nevoilor tuturor statelor membre. 

 

"Presedintele Klaus Iohannis a insistat ca alocarile pentru Romania sa fie cat mai 

consistente atat pentru politica de coeziune, cat si pentru agricultura, mai ales in 

actualul context economic dificil, aceste politici fiind absolut necesare pentru 

stimularea investitiilor pe termen lung. Presedintele Romaniei a reiterat faptul ca 

aceste politici, care si-au dovedit viabilitatea si importanta, raman relevante mai 

ales in situatia actuala, fiind principalele instrumente in reducerea decalajelor de 

dezvoltare intre statele membre ale Uniunii", mentioneaza Administratia 

Prezidentiala. 

 

Referitor la politica de coeziune, Klaus Iohannis a solicitat, de asemenea, o mai 

mare flexibilitate in absorbtia sumelor alocate acestei politici. 

 

"Astfel, Presedintele Romaniei a sustinutcresterea transferurilor intre diferitele 

fonduri, o concentrare adecvata nevoilor reale ale tarii noastre, mentinerea ratelor 

de co-finantare si pre-finantare din actuala perioada de programare 2014-2020, 

precum si pastrarea actualei reguli de dezangajare a fondurilor europene de n+3 

ani. Cu privire la Politica Agricola Comuna, Presedintele Klaus Iohannis a pledat 

pentru suplimentarea pentru Romanei a alocarilor pentru dezvoltare rurala. In ceea 

ce priveste platile directe, Presedintele Romaniei a solicitat continuarea procesului 

de convergenta externa a acestora, astfel incat sumele acordate fermierilor romani 

din bugetul Uniunii sa fie cat mai apropiate de cele din statele Europei de Vest", 

scrie in comunicatul Administratiei Prezidentiale. 

 

Presedintele Klaus Iohannis a salutat propunerea Comisiei Europene privind 

infiintarea unui program nou dedicat domeniului sanatatii - EU4Health si a insistat 

pentru asigurarea echilibrului geografic in ceea ce priveste cadrul de implementare, 

subliniind ca acest program trebuie privit intr-o logica de cooperare si incluziune. 

Referitor la Planul de redresare economica propus de Comisia Europeana, Iohannis 

a sustinut asigurarea unui acces rapid si eficient la finantare pentru toate statele 

membre, in vederea recuperarii optime in urma crizei. 
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"Presedintele Klaus Iohannis a pledat pentru o pondere mai mare a componentei de 

granturi comparativ cu cea de imprumuturi in totalul sumelor alocate pentru 

redresarea economica. De asemenea, Presedintele Romaniei s-a pronuntat pentru o 

perioada cat mai lunga in ceea ce priveste implementarea noului instrument de 

redresare economica, astfel incat sumele alocate statelor membre sa poata fi 

absorbite integral si eficient. Precizam ca, in actuala perioada de programare 2014-

2020, Romania beneficiaza de fonduri din bugetul Uniunii Europene in valoare de 

circa 45,6 miliarde de euro (in preturi 2018), iar Presedintele Klaus Iohannis face 

toate demersurile la nivel european, alaturi de Guvern, ca tara noastra sa obtina 

fonduri semnificativ mai mari in urmatorul exercitiu financiar 2021-2027. Toate 

aceste fonduri vor putea fi accesate pentru proiectele destinate dezvoltarii 

Romaniei in beneficiul cetatenilor", mai arata sursa citata. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Presedintele Klaus Iohannis participa la reuniunea la nivel inalt a 

Parteneriatului Estic, desfasurata in format videoconferinta 

Presedintele Klaus Iohannis va participa, joi, la reuniunea la nivel inalt a 

Parteneriatului Estic, desfasurata in format videoconferinta. Intrunirea va fi 

prezidata de presedintele Consiliului European, Charles Michel. 

 

Potrivit Administratiei Prezidentiale, reuniunea va fi prezidata de catre presedintele 

Consiliului European, Charles Michel, care va reprezenta Uniunea Europeana 

alaturi de Presedintele Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, si Inaltul 

Reprezentant al Uniunii Europene pentru Afaceri Externe si Politica de Securitate, 

Josep Borrell. 

 

La reuniune vor participa sefi de stat si de guvern din cele 27 de state membre ale 

Uniunii Europene si din cele sase state partenere din regiune - Armenia, 

Azerbaidjan, Belarus, Georgia, Republica Moldova si Ucraina. 

 

 

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/ursula-von-der-leyen/
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"In cadrul dezbaterilor ocazionate de reuniune, urmeaza a fi abordate trei teme 

principale care vizeaza cooperarea si solidaritatea in contextul pandemiei de 

COVID-19, reafirmarea importantei strategice a Parteneriatului Estic si a valorilor 

sale fundamentale, respectiv realizarile si obiectivele pe termen lung post-2020 ale 

acestei initiative. In cadrul dezbaterilor, Presedintele Romaniei va pleda pentru o 

politica ferma continua de angajament a Uniunii Europene in Vecinatatea sa 

Estica, care poate deveni, prin progrese ale statelor partenere in domeniul 

reformelor asumate, un spatiu stabil, predictibil si prosper, compatibil cu valorile si 

principiile europene", a transmis Adminsitratia Prezidentiala. 

 

De asemenea, presedintele Klaus Iohannis va evidentia sprijinul consistent acordat 

de catre Romania pentru Republica Moldova si Ucraina in vederea combaterii 

efectelor pandemiei COVID-19, in valoare de peste 3,5 milioane de euro, respectiv 

de aproximativ 1,75 milioane de euro, precum si trimiterea de personal medical. 

 

Reuniunea va incepe la ora 16.00. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul Transporturilor: "Reluarea zborurilor catre toate statele este un 

obiectiv important pe care il voi sustine" 

Reluarea zborurilor catre toate statele este un obiectiv important pe care il voi 

sustine, indiferent de situatie, dar trebuie ca toate masurile pe care le luam sa aiba 

ca factor determinant siguranta sanitara a pasagerilor si a personalului companiilor 

aeriene, a declarat, miercuri, ministrul Transporturilor Lucian Bode. 

 

Acesta a avut o intalnire cu reprezentantii aeroporturilor din Romania in cadrul 

careia au fost abordate aspectele legate de situatia actuala din aviatia romaneasca, 

posibile masuri fiscale pe care le pot folosi companiile aeriene sau aeroporturile, 

situatia angajatilor din acest domeniu si eventuale scheme de ajutor necesare 

tuturor celor care activeaza in acest sector. 

 

 

https://ziare.com/lucian-bode/ministrul-transporturilor-stiri/
https://ziare.com/lucian-bode/
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"Astazi, in activitatea mea, a fost ziua dedicata aviatiei. (...) Metoda dialogului, pe 

care am instituit-o de la inceputul mandatului meu, consider ca este cea mai sigura 

cale prin care putem sa gasim solutii eficiente pentru problemele pe care le-am 

identificat. Am fost bucuros ca alaturi de mine au participat colegii mei din 

Guvern, ministrii Violeta Alexandru si Florin Citu, secretari de stat din MLPDA si 

MMPS si presedintele Consiliului Concurentei, colegi care au inteles situatia grea 

prin care trece domeniul aviatiei romanesti, pe toate palierele ei, fie ca vorbim de 

administratiile aeroportuare, companiile aviatice sau administrarea traficului 

aerian. Cu totii am inteles ca daca anul trecut media zilnica de pasageri 

pe aeroport era de circa 65.000 de pasageri, astazi suntem la 1.800 pasageri in luna 

mai si asta se observa in veniturile tuturor actorilor din aviatie. De aceea, doar prin 

dialogul direct, pe care l-am realizat si astazi, putem sa gasim solutii comune, 

indiferent ca vin din partea guvernamentala sau din sectorul aviatic. Toti avem 

acelasi deziderat: aviatia si sprijinirea acestui sector afectat in perioada actuala. 

Vorbim aici de scaderea cu 90-95 % a activitatii pentru acest sector si de aceea 

trebuie implementate urgent masuri fie ca privesc redeschiderea a traficului, 

reluarea curselor sau siguranta traficului aerian. Reluarea zborurilor catre toate 

statele este un obiectiv important pe care il voi sustine, indiferent de situatie. 

Trebuie insa ca toate masurile pe care le luam sa aiba ca factor determinat 

siguranta sanitara fie ca vorbim de pasageri, personalul companiilor aeriene sau al 

administratiilor aeroportuare", a declarat ministrul Lucian Bode. 

 

Potrivit unui comunicat al ministerului de resort, presedintele Asociatiei 

Aeroporturilor din Romania a prezentat situatia la zi a celor 16 aeroporturi din tara, 

dar si masurile punctuale care sunt necesare redresarii acestui domeniu. De 

asemenea, discutiile s-au concentrat pe impactul benefic pentru angajatii si 

angajatorii din domeniu, care poate fi obtinut prin utilizarea unor instrumente 

precum: somajul tehnic, modificarea Programului IMM Invest Romania, astfel 

incat si aeroporturile sa fie beneficiari, dar si identificarea solutiilor pentru ca 

aeroportul sa poata sa fie eligibil pentru toate institutiile bancare. 

 

Participantii la discutii au convenit cu privire la continuarea intalnirilor in cadrul 

unui grup tehnic, coordonat de reprezentantii MTIC, in care specialistii din 

domeniu sa identifice rapid un set de masuri care sa fie implementate pe termen 

scurt si mediu in acest sector al economiei nationale. 

https://ziare.com/violeta-alexandru/
https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/stiri/aeroport/
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La intalnire au participat Violeta Alexandru, ministrul Muncii si Protectiei Sociale, 

Florin Citu, ministrul Finantelor Publice, Vetuta Stanescu, secretar de stat in cadrul 

Ministerului Lucrarilor Publice, Dezvoltarii si Administratiei si Bogdan Chiritoiu, 

presedintele Consiliului Concurentei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Consumul de benzină la nivelul UE a scăzut cu 34% în aprilie față de 

martie. Cele mai mari reduceri ale cererii s-au înregistrat în Franța, 

Germania, Italia și Spania.   

Consumul de benzină și motorină în Uniunea Europeană a scăzut cu 34%, 

respectiv 21%, în aprilie față de luna precedentă și cu 46% și 25% față de ianuarie 

2020, potrivit datelor publicate de Eurostat. 

Consumul de benzină a scăzut în aproape toate statele membre ale UE, ajungând în 

multe cazuri să înregistreze cele mai mici valori din 2008. Cele mai mari scăderi s-

au înregistrat în Spania (65%), Franța (58%), Italia (55%) și Germania (20%). 

Livrările de gaz/motorină au scăzut, de asemenea, în majoritatea statelor 

membre. Cele mai puternice scăderi față de luna precedentă au fost în Spania 

(31%), Italia (30%), Franța (29%) și Germania (14%) . 

Cererea de kerosen la nivelul UE a scăzut cu 63% în aprilie față de martie și  cu 

75%, comparativ cu ianuarie. Cele mai însemnate scăderi au fost în Spania (87%), 

Franța (70%), Germania (62%), Italia (68%) și Olanda (58%). 

Pe parcursul întregii luni aprilie statele UE s-au aflat în carantină, iar măsurile 

restrictive de circulație au dus la reducerea transporturilor și limitarea traficului 

aerian internațional.  

(Sursa: biziday.ro) 

 

 

 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-eurostat-news/-/DDN-20200617-1?inheritRedirect=true&redirect=%2Feurostat%2F
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 Eurostat: Inflația anuală a fost de 0,6% în luna mai la nivelul Uniunii 

Europene și de doar 0,1% pentru Zona Euro. 

 

Eurostat a anunțat că rata medie a inflației din cele 19 țări din Zona Euro a scăzut 

la 0,1% în luna mai față de 0,3% în aprilie și 0,7% în martie, fenomen pus pe 

seama reducerii prețurilor la energie, potrivit Reuters. 

La nivelul Uniunii Europene creșterea anuală a prețurilor a fost în luna mai de 

0,6%, de asemenea în scădere ușoară față de 0,7% în aprilie, în condițiile în care 

jumătate dintre țările Uniunii se confruntă cu deflație (scădere medie a prețurilor). 

Astfel, Estonia (-1.8%), Luxembourg (-1.6%), Cipru și Slovenia (ambele -1.4%) 

înregistrează cele mai mari scăderi de prețuri, în vreme ce în Polonia (+3.4%), 

Cehia (+3.1%) și Ungaria (+2.2%) se înregistrează cele mai mari scumpiri. 

În România inflația anuală a fost în mai de 1,8%. 

Banca Centrală Europeană dorește să mențină inflația în Zona Euro cât mai 

aproape de 2%, dar sub acest prag, pentru a evita riscul de deflație. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 

 

https://ec.europa.eu/eurostat/documents/2995521/10294984/2-17062020-AP-EN.pdf/27a39aa1-8a45-10f9-dc06-71d41f235e03
https://www.reuters.com/article/us-eurozone-economy-inflation/cheaper-energy-slows-euro-zone-inflation-as-expected-in-may-idUSKBN23O19G
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 BCE: Schemele de intervenție ale guvernelor din Zona Euro au redus 

semnificativ pierderile salariaților, dar și șomajul. Veniturile gospodăriilor s-

au diminuat cu 7% în perioada de carantină, dar ar fi scăzut cu 22% în 

absența intervenției statelor. 

Un studiu publicat de Banca Centrală Europeană și citat de Reuters arată că cea 

mai eficientă metodă de intervenție a guvernelor din Zona Euro pentru protejarea 

veniturilor salariale a fost subvenționarea muncii parțiale, prin plata diferenței de 

salariu de către guvern. Astfel, companiile au putut păstra un număr mai mare de 

angajați, pe care i-ar fi concediat în absența subvențiilor guvernamentale.  

Fără aceste scheme de subvenționare, consacrate pe un model german din 2009, 

gospodăriile din Zona Euro ar fi pierdut 22% din veniturile lor de natură salarială 

pe perioada carantinei, dar pierderea efectivă a fost de doar 7%. Estimarea BCE 

este că impactul se va diminua la 3%, pe măsură ce activitatea este reluată iar 

schemele de șomaj tehnic și muncă parțială ajung la final. În cinci țări analizate din 

Zona Euro, analizate de BCE, au fost peste 35 de milioane de angajați care au 

beneficiar de acest tip de subvenție, iar aceasta este și explicația unei creșteri a 

șomajului la doar 7,3% în aprilie, la jumătate față de Statele Unite. 

În România guvernul nu a subvenționat plata diferenței salariale pentru muncă 

parțială, preferând să plătească sub forma șomajului tehnic 85% din salariul celor 

care nu au putut lucra din cauza stării de urgență. 

(Sursa: biziday.ro) 


